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مؤسسه تعاوني يا بانك بزرگ بدون پاسخگو؟
گفته مي شود يكي از مؤسسات مالي كه اخيراً از سوي بانك مركزي غير مجاز 
اعلام ش��د، 450 شعبه در سراسر كش��ور دارد. اين در حالي است كه مؤسسه 
ياد شده صرفاً مجوز تعاوني دارد ليكن فعاليت هايش در عمل مانند يك بانك 
بزرگ در كشور است. جالبتر آنجاست وقتي بانك مركزي از اين مؤسسه درباره 
فعالي��ت بانكي اش توضيح مي خواهد، مديران آن اعلام مي كنند كه مؤسس��ه 
تعاوني هس��تند و خود را صرفاً پاس��خگو به وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
مي دانند اما از آن طرف هم حاضر نيستند از فعاليت هاي بانكي دست بردارند. 
اقدامات انجام شده براي متوقف كردن فعاليت هاي اين مؤسسه به سرانجامي 
نرسيده است و شعب آن در سراسر كشور به گردش صدها ميليارد توماني مالي 

خود ادامه مي دهند!

دارابي در صدا و سيما مشاور شد
محمد س��رافراز با صدور حكمي، علي دارابي را به س��مت مش��اور رئيس 
سازمان منصوب كرد. دارابي پيش از اين، معاونت سيما را عهده دار بود. سرافراز 
بعد از رس��يدن به مقام رياس��ت صدا و سيما، دارابي را از پستش بركنار كرد و 
پورمحمدي يكي از مديران سيما را جايگزين دارابي كرد. پيش از اين خبرهايي 
منتش��ر شده بود كه دارابي ممكن است رياس��ت يكي از مؤسسات شهرداري 

تهران را عهده دار شود. دارابي از اعضاي ارشد جمعيت ايثارگران است.

جزئيات بيشتر از اتهامات مالي و امنيتي مدير شهرداري
بع��د از تأييد خبر بازداش��ت يكي از مديران ارش��د ش��هرداری از س��وي 
»غلامحسين محس��ني اژه اي« معاون اول قوه قضائيه،منابع خبري جزئيات 
بيشتري در اين باره منتشر كردند. بنا به گزارشي كه ايسنا منتشر كرده، فرد 
بازداشت شده در حالي كه قصد عزيمت به خارج از كشور را داشته، در فرودگاه 
امام خميني)ره( دستگير شده است. گفته مي شود اين فرد با ارتباط گيري با 
افرادي در خارج از كشور، اطلاعات و آي پي هاي دوربين هاي سطح شهر تهران 
را براي استفاده در خارج از كشور در دسترس گذاشته است. بر اساس اطلاعات 
به دس��ت  آمده، »اسپانيا« مقصد دريافت اين تصاوير بوده است. براساس اين 
گزارش، روز دوش��نبه يك مسئول س��ازمان حمل و نقل و ترافيك شهرداري 
تهران و يكي از معاونان آن شخص براي ارائه توضيحاتي در مورد اين پرونده 
احضار شده اند. دفتر وی پس از دستگيري پلمب شده بود اما در حال حاضر با 
هماهنگي باز شده است. گفته مي شود او با فردي كه سال 84 كشور را ترك 
كرده بود، همكاري مي كرد. بنابراين گزارش مدير ارشد شهرداري علاوه بر اين 
اتهام امنيتي، به اختلاس در يكي از ش��ركت هاي وابسته به راه آهن نيز متهم 
است. او همچنين متهم اس��ت در قبال يكي از پاركينگ هاي عمومي شمال 

تهران، زميني در خيابان فرشته دريافت كرده است.

تصرف خانه 170 ميلياردي در ازاي وام 17ميلياردي 
نماينده س��منان مدعي شد يك بانك در ازاي پرداخت 17 ميليارد تومان 
وام، خان��ه يك دامدار را به وثيقه گرفت��ه و بعد از مدتي آن را به قيمت 170 
ميليارد تومان فروخته اس��ت. به گزارش خانه ملت، »عليرضا خس��روي« در 
نشس��ت علني روز گذشته مجلس در تذكر شفاهي به وزير اقتصاد گفت: اين 
بانك در حال مذاكره براي در اختيار گرفتن دامداري نيز هست كه اينها يعني 

نابودي مردم.

صورت سرکرده منافقين سوخته است
عصر ايران در گزارش��ي با عنوان»چرا چهره مس��عود رجوي را ديگر كسي 
نمي بيند؟« خبر داد بخشي از صورت وي دچار سوختگي شده است. اين سايت 
به نقل از مؤسس��ه ديده بان با اش��اره به پنهان بودن سرکرده منافقين از انظار 
نوش��ت:»رجوي با رفتن در قاب »غيبت« به عنوان فردي دست نيافتني براي 
اعضاي سازمان، سعي كرد ماهيت شخصيتي خودش را ماورايي تعريف كند.« 
در ادامه گزارش آمده: »گزاره ديگر اين اس��ت كه در يكي از حملات موشكي 
به مقرهاي منافقين بخش��ي از صورت مسعود رجوي دچار سوختگي شده و 

چهره اي مشمئز كننده از وي ساخته است.«

خبر
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 در دانشگاه ها رايگان مي شود
نمايندگان مقرر كردند تحصيل ايثارگران، رزمندگان، حافظان كل قرآن كريم 
و قاريان ممتاز كشوري و مشمولان بند)ك( ماده)20( قانون برنامه پنجساله پنجم 
توسعه جمهوري اسلامي ايران در دانشگاه ها و مراكز آموزش عالي و مؤسسات 
پژوهش��ي رايگان است. به گزارش ايرنا، با رأي نمايندگان هزينه هاي مربوط به 
دانشگاه پيام نور، دانشگاه هاي علمي – كاربردي و دوره هاي شبانه و همچنين 
مراكز آموزشي و پژوهشي غير دولتي از طريق دستگاه هاي ذيربط اعم از بنياد 
شهيد و امور ايثارگران، سازمان بهزيستي كشور، كميته امداد امام خميني)ره( 
و سازمان اوقاف و امور خيريه در ابتداي هر نيمسال تحصيلي از محل اعتبارات 
پيش بيني شده در قانون بودجه سنواتي پرداخت مي شود. همچنين كمك هزينه 
تحصيلي اعم از شهريه ثابت و متغير پرداختي توسط بنياد شهيد و امور ايثارگران 
به ايثارگران، رزمندگان و افراد مشمول خانواده آنها كه در واحدهاي بين الملل 
داخل يا خارج دانشگاه هاي دولتي يا غير دولتي پذيرفته مي شوند، معادل شهريه 
پرداختي به پذيرفته شدگان رشته ها و مقاطع مشابه در واحدهاي دانشگاه آزاد 
اسلامي و واحدهاي دانشگاهي داخلي، تعيين و پرداخت مي گردد و باقي مانده 
ش��هريه توسط دانشجو اعم از ايثارگر يا خانواده وي تأمين و پرداخت مي شود. 
نمايندگان همچنين دولت را موظف کردند سالانه به 100 هزار نفر از جانبازان 

تسهيلات خريد و ساخت مسکن با نرخ چهار درصد اعطا کند.

تجمع كشاورزان چابهار
 كش��اورزان چابهاري فعال در منطقه باهو كلات روز سه  شنبه در اعتراض 
به رها نس��اختن آب س��د پيش��ين و افزايش قيمت آب بها اقدام به تجمع و 
انتشار نامه سرگشاده خطاب به استاندار سيستان و بلوچستان كردند.  موضوع 
رهاس��ازي آب پس از بررس��ي هاي انجام ش��ده در كارگروه هاي مختلف در 
سطح شهرستان چابهار و تصويب قيمت آب بها به نتيجه نهايي رسيده است، 
اما مديريت آب منطقه اي سيس��تان و بلوچس��تان نرخ مصوب كارگروه هاي 
شهرس��تان را مبناي قرارداد ندانسته و خواهان افزايش قيمت ها در قراردادها 
اس��ت. در نامه سرگشاده خطاب به استاندار كه با امضاي جمعي از كشاورزان 
6 هزار هكتاري طرح باهوكلات انتشار يافته، آمده است: اگر آب تخصيصي در 
مدت زمان مناس��ب و محدود در پروژه رهاسازي نشود، باعث از دست رفتن 
و به تعويق افتادن فرصت زماني فصل كاش��ت و برداش��ت محصول و تداخل 
كشت با شهرهاي همجوار از جمله جيرفت، جاسك، دلگان و ايرانشهر شده و 
در نهايت مش��كلاتي در فروش، حمل ونقل و تردد در اين مناطق را به همراه 

خواهد داشت. 

تقوي: در نوع حجاب نبايد خيلي سختگيري كرد
رئيس شوراي ائمه جمعه از سختگيري در نوع حجاب انتقاد كرد. به گزارش 
ايرنا، »س��يد رضا تقوي« با بي��ان اينكه »در برخي از مس��ائل فرهنگي نبايد 
حساس��يت بيش از حد به خرج داد« گفت: به عنوان مثال در مقوله پوش��ش 
اصل بر حجاب است و در نوع حجاب نبايد خيلي سختگيري كرد. وي كه در 
همايش ائمه جمعه مناطق آزاد كشور در قشم سخن مي گفت با تأكيد بر اينكه 
»مسائل فرهنگ عمومي بايد از اعتقادات شخصي جدا باشد« تصريح كرد: آنچه 
مهم است اصول اعتقادي است و نبايد فرهنگ را تبديل به اعتقاد كرد. تقوي 
ادامه داد: برخي ها بر اين اس��اس با مردم برخورد مي كنند و جاي تأسف است 

كه اين نوع برخوردها به نام نظام تمام مي شود. 

تلاش براي تشكيل مجلس اعتدال گرا
رئيس جبه��ه متحد اعتدال گرايان ايران اس��لامي گفت: همه س��تادهاي 
اعتدال گر در سراسر كشور همپيمان خواهند شد و با تلاش خود در انتخابات 
آتي، يك مجلس شوراي اسلامي يكپارچه اعتدال خواهند ساخت. به گزارش 
ايرنا، »محمد ارش��دي« دوشنبه ش��ب در همايش جبهه متحد اعتدال گرايان 
ايران اس��لامي شرق كشور در مشهد افزود: تلاش مي كنيم بيشتر نمايندگان 
مجلس از اعتدال گراياني باشند كه چوب لاي چرخ دولت نگذارند تا به اهداف 

اعتدال گرايي خود برسيم. 

محمد جواد ظريف، وزير امور خارجه، 
پ��س از حض��ور در جم��ع نمايندگان 
مجل��س اين بار در حلقه دانش��گاهيان 
حاضر ش��د تا درباره افق روش��ن پيش 
روي مذاكرات هس��ته اي با آنها س��خن 
بگوي��د. او  كه روز گذش��ته س��خنران 
»ديپلماس��ي هسته اي«  ويژه همايش 
و ميهمان خوش اس��تقبال دانشجويان 
دانشگاه علامه طباطبايي بود در سخنان 
خود ب��ا تأكيد بر اينك��ه »به چارچوب 
توافق نهايي بس��يار نزديك ش��ده ايم«، 
نسبت به برخي ش��يطنت هاي داخلي 
درباره تمدي��د مذاكرات هس��ته اي در 
وين هشدار داد: كسي زيادي خوشحال 
نش��ود و شعار »هيچ« سر ندهد. ظريف  
با بيان اينكه كس��اني كه  از فراز و فرود 
مذاكرات با چنين تعابيري ياد مي كنند 
مذاكره را متوجه نيستند، گفت: بله اگر 
قرار باشد برويد بيانيه بخوانيد يا بيانيه 
طرف مقابل را قبول كنيد، مذاكره يك 

روزه يا به نتيجه مي رسد يا نمي رسد.
به اي��ن ترتيب هش��تمين همايش 
س��الانه انجمن علوم سياسي با موضوع 
استادان  »ديپلماس��ي هس��ته اي« كه 
و دانش��جويان علوم سياس��ي و روابط 
بين المل��ل را گ��رد ه��م آورده ب��ود، 
محمل خوبي ش��د تا ظري��ف با تأكيد 
ب��ر اينكه حمايت رهبر معظم انقلاب از 
دس��تاورد  بزرگترين  مذاكره كنندگان، 
آنها بوده است، درباره ديگر دستاورد ها 
و ني��ز دلايل تمديد هف��ت ماهه زمان 

مذاكرات سخن بگويد. 
به گ��زارش ايرنا، وي ب��ا بيان اينكه 
مذاكرات هسته اي ايران و 1+5 يكي از 
مهم ترين مس��ائل روابط بين الملل پس 
از جنگ سرد است، نياز به زمان بيشتر 
براي نوش��تن جزئيات تواف��ق را دليل 
تمديد و  در نظر گرفتن هفت ماه فرصت 
دانست اما گفت: اكثر مذاكره كنندگان 
معتقدند كه زمان لازم براي رسيدن به 
توافق بس��يار كمتر از اين است. رئيس 
هي��أت مذاكره كننده هس��ته اي ايران 
همچنين تصريح كرد: از ش��رايطي كه 
هيچ كس گمان نمي كرد راه حلي براي 
موضوع هس��ته اي ايران وجود داش��ته 
باشد عبور كرده و به مرحله اي رسيديم 
كه همه اذعان دارند تنها راه حل موجود 

و ممكن، مذاكره است.
حضور همزمان س�ه مقام ارشد  ë 

امريكايي در يك مذاكره
وزير امور خارجه كشورمان با اشاره 
ب��ه اينكه موضوع هس��ته اي، موضوعي 
اس��ت ك��ه در مقاطع مختل��ف 6 وزير 
امور خارجه كش��ورهاي عمده جهان را 
به يك شهر آورده تا در برابر نمايندگان 
مردم بزرگ ايران به مذاكره بنش��ينند، 
حضور همزمان س��ه مقام ارشد وزارت 
امورخارجه امريكا در اي��ن مذاكرات را 
يك��ي از موارد نادر تاريخ روابط خارجي 
امريكا دانس��ت و گفت: اگر تاريخ روابط 
خارجي امريكا را نگاه كنيد كمتر سراغ 
داريد كه س��ه مقام ارشد وزارت خارجه 

امريكا، وزير، قائم مقام و معاون سياسي 
وزير خارجه امريكا همزمان در واشنگتن 
نباش��ند چه رس��د به اينكه در مذاكره 
حضور داش��ته باش��ند و اين هم نشان 
دهنده اهميت نقش جمهوري اسلامي 
ايران در صحنه بين المللي اس��ت و هم 

اهميت مذاكرات.
ظريف در ادامه با اشاره به نظرسنجي 
يك ماه پيش روزنامه كريستين ساينس 
مانيتور كه نش��ان م��ي داد 84  درصد 
يهوديان امري��كا در مخالفت با نتانياهو 
از تواف��ق هس��ته اي با اي��ران حمايت 
ب��ا نظرس��نجي 18  مي كنن��د، آن را 
مه 2012 مؤسس��ه PEW كه نش��ان 
مي داد 63 درصد كل مردم امريكا تنها 
راه برخورد با موضوع هس��ته اي ايران را  
جنگ  مي دانستند، مقايسه كرد و گفت:  
اين تغيير نش��ان مي دهد كه تمام دنيا، 
حتي جامعه امريكايي، حتي جامعه اي 
كه بيشترين تأثير پذيري را علي القاعده 
از حرف ه��ا و س��ياه نمايي ه��اي آقاي 
نتانياهو دارد، به اين نتيجه رسيده اند كه 
راه برخورد با ايران، راه »مذاكره« است؛ 
يعني اينكه با اين ملت با فشار، تحميل 
و جنگ نمي ش��ود صحبت كرد اما اين 
ملت اهل گفت و گو، اه��ل منطق، اهل 
مذاكره و اهل راه حل بوده و اين تفاوت 

اساسي است.
ب�راي نوش�تن جزئيات ني�از به  ë 

تمديد داشتيم
وزير امور خارجه  در توضيح دشواري 
مذاكرات بين طرف هايي با ديدگاه هاي 
متفاوت  با اش��اره به 70 تا 80 س��اعت 

مذاكره دو جانب��ه و چند جانبه خود با 
نمايندگان كشورهاي 1+5 اظهار داشت:  
فراز و نش��يب  مذاكرات زياد اس��ت اما  
در پاي��ان مذاكرات وين چه در بيانيه و 
چه در مصاحبه هاي صورت گرفته، همه 
طرف ها اعلام كردند كه به توافق بسيار 
نزديك شديم. وي افزود:  حتي يكي از 
مذاكره كنندگان كه قبلًا معمولًا نظرات 
بسيار منفي داش��ت، بعد از توافق وين 
گفت من براي اولين بار احساس كردم 
كه راه حل پيش روي ماست. ارشدترين 
ديپلمات جمهوري اسلامي ايران اظهار 
داش��ت: بسياري از كس��اني كه مذاكره 
مي كردند فك��ر مي كردند كه حتي اگر 
مذاكرات دو س��ه روز ادامه مي يافت، به 
ي��ك چارچوب كلي دس��ت مي يافتيم. 
چارچوب كلي به معناي آن نيس��ت كه 
تمام جزئيات را مي توانستيم بنويسيم. 
ظري��ف تصريح كرد: ما ني��از به تمديد 
داشتيم تا بتوانيم جزئيات را بنويسيم؛ 
چون بعد از 24 نوامبر)س��وم آذر( ما به 
ش��رايط قبل از توافق ژنو برمي گشتيم 
و نياز داش��تيم فرصتي فراهم كنيم كه 
جزئيات را بنويسيم؛ لذا نياز بود كه اين 
جزئي��ات در يك زماني كه نياز اس��ت 

تمديد شود.
با زبان بين المللي روش�نگري و  ë 

ابهام زدايي كرديم 
محمدج��واد ظري��ف در ادام��ه به 
دس��تاورد هاي مذاكرات��ي كه طي يك 
س��ال و نيم گذش��ته انجام شده است، 
پرداخ��ت و با  بيان اينك��ه تصور غلط 
غربي ها از نح��وه مذاكره كردن مقامات 
ايراني  مبتني بر وقت كشي، چانه زني 
بازاري، فرش فروشي و امتياز دهي بود،  
افزود:  اين تصور غلط از الگوي رفتاري 
ما باعث مي شد كه در هر مذاكره اي ما 
نتوانيم به اهداف خودمان از آن مذاكره 
برسيم. وزير امور خارجه اضافه كرد: ما 
توانس��تيم در اين مذاكرات اين تصور و 
ادراك غل��ط را از نحوه مذاكره ايراني به 
هم بزنيم، چون اگر اين تصور باقي بماند 
و مي ماند، در همه ش��ئون رفتاري ما با 
جهان خارج تأثير مي گذاش��ت. وي در 
ادام��ه با قدردان��ي از حمايت هاي رهبر 

معظم انقلاب اس��لامي  و م��ردم ايران، 
درباره شيوه عمل تيم مذاكره كننده در 
يك سال و نيم اخير تصريح كرد: حرف 
منطقي زديم، راجع به موضوع صحبت 
كرديم، فرار از بحث راجع به موضوعات 
نكرديم، در مواضع مان منسجم بوديم، 
حركت زيگزاگي و نامنسجم ديده نشد، 
از ابتدا نش��ان داديم كه مي خواهيم به 
راه حل برسيم و نمي خواهيم وقت كشي 
كنيم. وزير امور خارجه اظهار داش��ت: 
مي دانيد كه اصرار بر يك س��ال و 6 ماه 
را ما داش��تيم، ما گفتي��م كه مذاكرات 
بايد پايان داش��ته باش��د، ما گفتيم كه 
مذاك��رات ب��راي مذاكره بي معناس��ت. 
نش��ان داديم كه جمهوري اسلامي يك 
طرف مذاكره كننده جدي است. ظريف 
اف��زود: همه برخوردهاي ما مس��ئولانه 
و روش��نگر بود، ابه��ام زدايي كرديم، با 
زبان بين المللي صحبت كرديم، با زباني 
كه براي طرف مقابل قابل فهم باش��د، 
بر مبن��اي آموزه قرآني ك��ه مي فرمايد 
رس��ولان هم به زبان امت شان صحبت 
مي كنند، يعني ش��ما قرار است با زباني 
صحبت كنيد ك��ه طرف مقابل بفهمد، 

شما با خودتان مذاكره نمي كنيد.

بزرگترين  رهب����ر،  حماي�ت  ë 
دستاورد

ظريف در سخنان خود  حمايت رهبر 
معظم انقلاب را يكي از دس��تاوردهاي 
مهم مذاكره كنندگان ايرانی دانس��ت و 
گفت: اينكه آقا بفرمايند»تيم مذاكراتي 
ما حق��اً و انصاف��اً پاي��داري مي كنند، 

منطقي حرف مي زنند و جدي هستند« 
بزرگترين دستاورد است و من اميدوارم 
اي��ن اجماع مل��ي كه ح��ول مذاكرات 
هسته اي فراهم ش��ده است بتواند ما را 
تا سرمنزل مقصود نه تنها در اين حوزه 
بلكه در همه حوزه هاي جامعه سياسي 

كشور برساند.
وي در ادام��ه اف��زود: دوم اينك��ه ما 
دس��تاوردهايمان را حفظ كرديم، هيچ 
عقبگردي تاكنون نداش��ته ايم، ساختار 
برنامه هس��ته اي اي��ران در هر تفاهمي 
همه مي دانند كه حفظ مي ش��ود، ديگر 
اين فقط ش��عار ما نيس��ت، اين تفاهم 
كلي است كه س��اختار برنامه هسته اي 
ايران حفظ مي شود، حركت رو به جلوي 
برنامه هسته اي ايران تا رسيدن به برنامه 
صنعتي ادامه خواهد داشت، غني سازي 
ما ادامه مي يابد، برنامه هاي ما در اراك 
به صورت جدي و ب��ا اختيار جمهوري 
اس��لامي ايران و ان ش��اءالله با همكاري 
جامع��ه بين الملل��ي و با دسترس��ي به 
جديدتري��ن فناوري ه��اي روز پيگيري 

خواهد شد.
وي اف��زود: ب��ر اث��ر اي��ن مذاكرات، 
جمهوري اس��لامي ايران امن تر ش��ده 
اس��ت و ديگر هيچ ك��س نمي تواند بر 
طبل جنگ عليه اين مردم بكوبد. تمام 
فضاسازي هاي خصمانه عليه اين مردم 
ف��رو ريخته، دنيا فهميده كه مي ش��ود 
ب��ا اين مردم بر اس��اس منطق، احترام، 
گفت و گو، درك متقابل و منافع مشترك 

به تفاهم رسيد.
تحول در نحوه نگرش به ايران ë 

ظري��ف در ادامه از بين رفتن زمينه 
براي بهانه تراش��ي ها و از هم پاش��يدن 
فضاي امنيتي تشكيل شده عليه ايران 
را از جمله ديگر دس��تاورد ها دانست و 
تصري��ح ك��رد: اينكه متأس��فانه برخي 
همس��ايگان ما يا صهيونيست ها  براي 
ب��ه نتيجه نرس��يدن مذاك��رات تلاش 
مي كنن��د براي اين اس��ت كه مي دانند 
سرمايه گذاري ش��ان در پ��روژه اي��ران 
هراسي، اس��لام هراسي و شيعه هراسي 

به هدر مي رود. 
آينده به سمت بهتر شدن است ë 

ظريف كه در بيان سخنان خود شور و 
حرارتي همپاي شور و شوق دانشجويان 
و دانش��گاهيان حاض��ر در اين همايش 
داش��ت، آينده را به س��مت بهتر شدن 
توصيف كرد و گفت:  آينده به س��مت 
بهتر شدن اس��ت و هيچ گاه به شرايط 
گذشته بازنخواهيم گشت، شرايط قابل 
بازگش��ت به گذش��ته نيس��ت.  ظريف  
در پايان خطاب به دانش��جويان گفت: 
دوستان! امريكا قدر قدرت نيست، هيچ 
كسي، هيچ كشوري در دنيا قدر قدرت 
نيس��ت، يك قدر قدرت لايزال داريم و 
آن خداوند خالق متعال اس��ت. با توكل 
به خدا و اس��تعانت از ارواح طيبه ائمه و 
شهداي عزيز و با اتكاي به قدرت لايزال 
مردم ايران ان ش��اء الله حتماً با موفقيت 

اين كار را به پايان خواهيم برد.

ظريف: به چارچوب توافق نهايي بسيار نزديك شده ايم
روایت 15 ماه مذاكرات هسته اي ایران و غرب در جمع دانشجویان

رئيس مركز تحقيقات اس��تراتژيك مجمع تش��خيص مصلحت نظام با اش��اره به 
مذاك��رات هس��ته اي ميان جمهوري اس��لامي اي��ران و گروه 1+5 گف��ت: مذاكرات 
هس��ته اي در حالي كه هنوز در ميانه راه اس��ت، افق روش��ني دارد. به گزارش ايرنا، 
»علي اكبر ولايتي« روز گذش��ته  در ديدار »لاپو پيس��تللي« معاون وزير امورخارجه 
ايتاليا اظهار داش��ت: جمهوري اس��لامي ايران به دنبال اس��تفاده از انرژي صلح آميز 
هسته اي بر اساس قوانين بين المللي است. وي در ادامه با تأكيد بر لزوم مبارزه همه 
كش��ورها با مقوله تروريسم اظهارداشت: در حال حاضر ما و منطقه در حال مبارزه با 

تروريسم هستيم چرا كه اين گروه ها خطر بزرگي براي تمام جهان محسوب مي شوند 
و همه كش��ورها بايد با اين گروه ها مبارزه كنند. مع��اون وزير امورخارجه ايتاليا نيز 
در اين ديدار با اظهار خوش��حالي از سفر خود به تهران گفت: طي يك سال گذشته 

روابط ايتاليا و جمهوري اسلامي ايران رو به گسترش بوده است.
پيس��تللي افزود: روند مبتنی بر دس��ت يافتن به توافقی ميان ايران و 1+5 تحت 
نظارت ش��خص رهبری می تواند آينده بهتری را برای همگان در س��طح بين المللی 

رقم بزند.
مذاكرات هسته اي 

افق روشني دارد

رئي��س مجل��س در ي��ك برنام��ه 
تلويزيوني ضمن حماي��ت از مذاكرات 
هس��ته اي تأكيد كرد ك��ه تعامل بين 
دولت و مجلس در شرايط خوبي به سر 

مي برد.
به گزارش خانه ملت، علي لاريجاني 
دوشنبه ش��ب در برنامه زنده نگاه يك 
به مناسبت روز مجلس، ياد و راه شهيد 
م��درس را گرامي داش��ت و گفت: پايه 
اصل��ي دموكراس��ي در مجل��س تبلور 
مي يابد. لاريجاني در پاس��خ به سؤالي 
مبني بر اظهارنظرهاي��ي دال بر وجود 
اقليتي در مجلس براي به تقابل كشيدن 
مجلس و دولت گفت: من باور چنداني 
به اين مسأله ندارم چرا كه عقايد افراد 
با هم مختلف اس��ت و اين موضوع در 
مجلس طبيعي است چرا كه هر نماينده 
فرستاده بخش��ي از مردم است. وي با 
بيان اينكه نبايد مخالفت هاي موجود در 
مجلس  با دولت را تقابل دو قوه تعبير 
كنيم افزود: پارلمان س��اكت و صامت 
خاصيتي ن��دارد، ممكن اس��ت برخي 
نمايندگان مسير دولت را درست ندانند 
اما برايند كلي مجلس حمايت از دولت 
است و مجلس معتقد به لزوم فضا دادن 
به دولت براي پيشبرد امور است. رئيس 
مجلس تعامل دولت و مجلس را خوب 
توصيف كرد و گفت: در مباحث اقتصاد 
مقاومت��ي م��راوده و  همكاري مجلس 
با دولت بس��يار خوب است. وي وجود 
رقاب��ت و آرامش در فض��اي اقتصادي 
كشور را از مشخصه هاي تحقق اقتصاد 

مقاومتي خواند و توضيح داد كه صنعت 
خودرو س��ازي ما به خاط��ر نبود رقابت 
مشكل دارد و تا زماني كه رقابت وجود 
نداشته باشد بهره وري هم بالا نمي رود.

روند مذاكرات رو به جلو است ë 
لاريجاني در خصوص روند مذاكرات 
هسته اي هم گفت: روند مذاكرات رو به 
پيش است و دليلي ندارد نگاه منفي به 
مذاكرات داشته باشيم. در برخي مسائل 
درون مذاك��رات قدري اختلاف نظرات 
زياد اس��ت اما مي توان اختلافات را كم 
كرد و آرام آرام به هم نزديك شد.وي با 
بيان اينكه برخي نقدها به مذاكرات هم 
طبيعي است افزود: اما در مذاكرات اخير 
به نظر من طرفين كمي جلو رفتند و من 
ارزيابي منفي از مذاكرات ندارم. تمديد 
مذاكرات هم طبيعي است. گرفتن زمان 
هم مي توان��د فرصتي ب��راي مذاكرات 
بعدي باشد تا جلو بروند.لاريجاني درباره 
اين ادعاي مقامات امريكايي كه تحريم ها 
ايران را پاي مذاكره آورد، گفت: تبليغات 
سياس��تمداران را ج��دي نگيريد، بايد 
دي��د در درون مذاكرات چگونه حركت 
مي كنند. اينكه آنها دنبال اين هستند 
كه مذاكرات به نتيجه برسد و مذاكرات 
را ج��دي مي گيرند نش��ان مي دهد از 

تحريم ها خيلي معجزه صادر نشد.
هزينه هاي صدا و سيما بالاست ë 

رئي��س مجلس در بخ��ش ديگري 
با بيان اينك��ه در حوزه فرهنگ نياز به 
قانونگذاري هاي جديد نيست، تصريح 
کرد كه راديو و تلويزيون )صدا و سيما( 

بايد كارهاي فرهنگي را نيز پيش ببرد. 
وي در همي��ن بخ��ش اش��اره كرد كه 
البته قانون اداره صدا و س��يما نيز بايد 
اصلاح و منطبق با قانون اساسي جديد 
)مصوب س��ال 68( شود. لاريجاني كه 
سابقه رياست بر سازمان صدا و سيما را 
نيز دارد ادامه داد:  نمي توان به صورت 
اداري در راديو و تلويزيون به كار توليد 
پرداخت، توليد بايد به وسيله بخش هاي 
مردمي باش��د و هرچه اين توليدات به 
بيرون واگذار ش��ود بهتر است چرا كه  
توليد به صورت كارمندي رخ نمي دهد، 
نه در صنعت، نه در راديو و تلويزيون و 
نه در جاي ديگر. لاريجاني همچنين با 
بيان اينكه بايد از صدا و سيما حمايت 
شود يادآوري كرد كه براي اين حمايت 
بايد طرح هايي هم ارائه شود كه  راديو  و 
تلويزيون چگونه مي خواهد كار كند چرا 
كه اگر بخواهد به صورت دولتي فعاليت 

كند، هزينه هايش خيلي بالاست.
مدافع تشكيل حزب هستم ë 

وي در ادامه در پاسخ به سؤالي مبني 
بر تشكيل حزب از سوي رياست مجلس 
گفت: من مدافع تشكيل حزب هستم 
و معتق��دم براي پايداري دموكراس��ي 
در كش��ور، حضور احزاب قوي و داراي 
مرام لازم است. لاريجاني با بيان اينكه 
برخي نگاه ه��اي منفي درباره حزب در 
كش��ور ما وجود دارد، ادامه داد: بعضي 
از دوس��تان كه با من صحبت مي كنند 
تشويقش��ان مي كنم ك��ه كار حزبي را 
پيگيري كنند. من ش��خصاً به اين فكر 
نرس��يدم كه مي توانم حزبي تأس��يس 
كنم چون كثرت كار ما زياد است البته 
شايد از تنبلي است اما عقيده دارم اگر 
واقعاً احساس كنم با وجود من مي تواند 
به حزبي كمكي ش��ود حتماً اين كار را 

مي كنم.

ë 550 ميليارد دلار صرف واردات 
شد

وي در بخش ديگري از سخنان خود 
با برش��مردن وظايف نمايندگي اعم از 
قانونگ��ذاري و نظارت بر اجراي قوانين، 
به برخي تخلفات و بي توجهي هاي دولت 
قبل نسبت به قوانين اشاره كرد و براي 
نمونه به حمايت نكردن از بخش توليد 
در اج��راي قانون هدفمن��دي يارانه ها 
اش��اره كرد كه گ��زارش تخلفات دولت 
ده��م در اين زمينه ب��ه قوه قضائيه هم 
ارس��ال ش��د. رئيس مجلس همچنين 
به كلنگ زني هاي پي در پي پروژه هاي 
مختلف در دولت قبل اشاره كرد و گفت: 
حدود 400 هزار ميلي��ارد تومان پروژه 
عمراني كلنگ زده داري��م در حالي كه 
بودجه عمراني ما  20 يا 30 هزار ميليارد 
تومان بيشتر نيست و لذا با اين نرخ تورم 
عملًا 30 يا 40 س��ال اتم��ام پروژه هاي 
كلنگ زده ش��ده طول مي كشد. رئيس 
مجلس به واردات انبوه در گذش��ته هم 
اش��اره كرد و گفت:  از سال 83 تا سال 
91 چيزي حدود 550ميليارد دلار پول 
داش��تيم كه به واردات اختصاص داديم 
و تنها قس��مت كم��ي از آن مربوط به 
تجهي��زات ب��وده و بيش��تر آن وارداتي 
بود كه توليد كنن��ده داخلي را بدبخت 
مي كرد. لاريجاني تصري��ح كرد كه در 
دول��ت فعلي با توجه به اينك��ه وزرا در 
حوزه ه��اي كاري خود تجربه و س��ابقه 
دارند، خيلي از اين مشكلات رفع شده 

يا خيلي كمتر شده است. 

لاريجاني ضمن اعلام حمايت از مذاكرات هسته اي:
برای پايداری دموکراسی،حضور احزاب قوی لازم است

جن ساكي: با تحريم 
جديد مخالفيم

س��خنگوي وزارت امور خارجه 
امريكا درباره موض��ع دولت امريكا 
در خصوص وضع تحريم هاي جديد 
عليه ايران دركنگره، تصريح كرد: به 
طور قطع ما با اين مسأله مخالفيم 
و وزير بوضوح مشخص كرده است 
كه وقتي ما از ايران مي خواهيم تا به 
تعهداتش طبق برنامه اقدام مشترك 
عمل كند خودم��ان نيز بايد به آن 
عمل كنيم. اين بدين معني اس��ت 
كه نمي تواني��م تحريم هاي مرتبط 
هسته اي جديد عليه ايران تصويب 
كنيم. به گزارش ايسنا، جن ساكي 
در خصوص موضع امريكا نس��بت 
به تمايل شركت هاي خودروسازي 
بزرگ جهان از فرانس��ه، ژاپن، كره 
و امريكا براي بازگشت به بازار ايران 
نيز اظهار كرد: دي��دگاه ما همانند 
گذش��ته اين اس��ت كه ايران هنوز 
براي تجارت مناس��ب نيس��ت. وي 
در ادام��ه با بيان اينك��ه  اگرچه در 
ابتدا ما تنها مي توانستيم يك سال 
تمديدش كنيم احساس كرديم كه 
لازم اس��ت بار ديگر همان گونه كه 
گروه 1+5 و ايران مي خواس��ت آن 
را تمديد كنيم، افزود: ما اميدواريم 
ك��ه بتوانيم تا پايان م��اه مارس بر 
س��ر يك طرح جامع كلي به توافق 
برس��يم. سپس كارشناسان فني ما 
مي توانند تا پايان ژوئن سال 2015 

روي جزئيات و پرانتزها كار كنند.

صنعتي كردن دانشگاه 
براي تأمين تجهيزات 

فرمان��ده ني��روي دريايي ارتش 
جمهوري اسلامي ايران از توانمندي 
اي��ن نيرو در صنعتي ك��ردن علوم 
دانش��گاهي براي تأمين تجهيزات 
اين نيرو خبر داد. به گزارش روابط 
عمومي ارتش جمهوري اس��لامي 
اي��ران، دريادار حبيب الله س��ياري 
فرمان��ده نيروي درياي��ي ارتش در 
برنام��ه راديوي��ي »م��وج روز« ب��ا 
اش��اره به اينكه تحريم ها باعث شد 
تا نيروي دريايي اقدام به س��اخت 
قطعات و تجهيزات لازم كند، گفت: 
خط توليد در نيروي دريايي ارتش 
چنان پيش رفت كه امروز ش��اهد 
موج دوم اين توانمندي ها هستيم. 

موانع توسعه صنايع دريايي 
فرمان��ده نيروي دريايي س��پاه 
پاس��داران انقلاب اس��لامي گفت: 
س��ودجويي و تأمي��ن منافع فردي 
مانع استفاده از توانمندي هاي كشور 
درحوزه ه��اي مختل��ف و از جمله 
توس��عه صنايع دريايي شده است. 
به گزارش ايرنا، س��ردارعلي فدوي 
در ش��انزدهمين هماي��ش صنايع 
دريايي كش��ور با انتق��اد از تكراري 
بودن مباحث طرح شده هر سال در 
همايش ه��اي صنايع دريايي گفت: 
مش��كلات با وجود برگزاري چنين 
همايش هايي همچنان پابرجا است. 
به گفته وي، عرصه كشتي س��ازي 
ني��ز از اي��ن قاعده جدا نيس��ت و 
هنوز ساده ترين نيازهاي اين حوزه 
از خ��ارج كش��ور تأمين مي ش��ود. 
شانزدهمين همايش صنايع دريايي 
كش��ورمان با حض��ور وزير صنعت، 
مع��دن و تجارت، مدي��ران صنايع 
دريايي ايران، جمعي از فرماندهان 
بلندپايه نظامي، استاندار و مديران 
محل��ي هرمزگان، در تالار ش��هيد 
آويني بندرعب��اس به مدت دو روز 

جريان دارد.

 تأکيد جواد لاريجانی 
بر مشاركت و تعامل 

دبير ستاد حقوق بشر كشور در 
پايان همايش دوجانبه حقوق بشري 
ايران و ايتاليا گفت: جهان ش��مولي 
باي��د بر پايه دو محور مش��اركت و 
تعامل همه كشورهاي جهان باشد. 
ب��ه گزارش ايرن��ا ، محمد جواد 
لاريجاني در اين نشس��ت سه روزه 
ك��ه در ش��هر س��يراكوزاي جزيره 
سيس��يل در ايتالي��ا برگزار ش��د، 
گف��ت: جهان ش��مولي يعني اينكه 
همه در آن مش��اركت كنيم و همه 
با هم تعامل داش��ته باشيم و از اين 
منظر عرض مي كنم كه اين دو واژه 
براي ما كليدي اس��ت، مشاركت و 
تعام��ل اين دو مي توان��د راهنماي 
همكاري ه��اي آينده ما ب��ا ايتاليا و 
حت��ي س��اير ملت ه��ا در خصوص 
مسائل حقوق بشر باشد. وي افزود: 
توس��عه همكاري هاي دوجانبه در 
زمينه هاي قضايي و حقوق بش��ري 
در دس��تور كار س��تاد حقوق بشر 

جمهوري اسلامي ايران قرار دارد. 

اخبار

اگر تاریخ روابط خارجي امریكا 
را نگاه كنيد، كمتر س�راغ دارید 
كه سه مقام ارشد وزارت خارجه امریكا، 
وزیر، قائم مقام و معاون سياس�ي وزیر 
خارج�ه امری�كا همزمان در واش�نگتن 
نباش�ند چه رس�د به اینك�ه در مذاكره 
ه�م  ای�ن  و  باش�ند  داش�ته  حض�ور 
نش�ان دهنده اهمي�ت نق�ش جمهوري 
اسلامي ایران در صحنه بين المللي است 

و هم اهميت مذاكرات

کس�ی نبای�د نگران ش�ود که 
مذاک�رات م�ا ف�راز و نش�يب 
داش�ته باشد و کس�ی هم نباید زیادی 
خوش�حال ش�ود، این ها در مذاکرات 
طبيعی اس�ت، کس�ی که این چيزها را 
می گوید، مذاکره را متوجه نيس�ت؛ بله 
اگر قرار باش�د یا بروید بيانيه بخوانيد 
ی�ا بياني�ه طرف مقاب�ل را قب�ول کنيد، 
مذاکره یک روزه یا به نتيجه می رس�د 

یا نمی رسد


